開南大學96年度第1學期物流與航運管理學系教學計劃表

				T					授課教師	· 下	台館	老	師		
課程編號	1	0 4	0	3	0	5	$0 \mid 1$	□ 必修	開課系所			(VI-10)		學系	
班次								選修	年級班別			A/B		班	· Name
課程名稱(中文)						學分數	課程名稱(英文)								
航運保險祭 (二)						4	4 Marine Insurance								
與內容		教學目標:了解風險管理、保險之理論與意義,以及航運保險之險種及保單條文。 教學內容:從保險學及保險法的觀點帶入航運保險之領域,內容包括船體保險、船東及海運承攬運送營運責任保險,以及貨物運輸保險。													
實施方法		v 講解法□實作法 v 討論法□演習法 v 問答法□其他													
評量方式		期中測驗 30% 期末測驗 30% 平時成績 40%													
二、解釋三、解釋四、自緣六、自緣	香 一課 風保保講講講講	王、1-2 程	卿280 周 與法理船協貨	協員教保律論舶會物	會學之文。資體輸	展單()	条款 。 義任 保 解 會	之解釋與注 隐之理話	· 發行地、 適用、初版 。 意義 。 。 。 。 。 。 。 。 。 。 。 。 。	承保領	生理	算公	司、	台北	2002.6
説明:								<u>△</u> ~*********	影印分送給	~粉饰际	近鷹毛	型积季	自命	写集人	

授課教師於學期前填寫本表,經課程委員會審核後,影印分送給教師所屬課程委員會召集人,授課班級所屬系、所及教務處課務組;並於開始上課時,將本內容向學生說明。

2. 本表於 91.4.23 第四次校課程委員會討論通過。

課程委員會召集人: 王肖卿 物流航運系王肖卿 授課教師:王肖卿



Kainan University Department of <u>Logistic and Shipping Management</u> Syllabus for Marine Insurance

Course Code No.	Course Title	Instructor	Subject	Level of Course	Credits	Hours per Week				
110.	Chinese:航運保險	Christina Wang	required	Year: 3 rd . Class: 3A/B	4	2				
124030501	English: Course Marine Insurance Prerequisites									
Teaching Goals and Intent	Goals: To make understand of Risk Management, laws of Insurance, Theory and Policy of liability, Hull and Machinery, and Cargo Insurance. Content: Mainly focus on three kinds Marine Insurance including P&I liability of ship-owners, Institute Policy of Hull and Machinery and Institute Policy of Cargo(three kinds of A, B, and C)									
Teaching Methods	Lectures, discussion and question-and-answer									
Grading and Evaluation Criteria	midterm 30 % imai 30 % cmss postori									
Textbooks	(author, title, edition, publisher, place of publication, year of publication, page covered) Christina Wang, Institute Time Clause of H/M, first edition, Taipei office of Richards Hogg, International, Taipei, 2002.6, pages 1-280									

Corrse Description (including outline and course schedule):

- 1. to express the relationship between Risk Management and Insurance.
- 2. To explain the Insurance laws.
- 3. To explain the theory of Insurance.
- 4. To express the theory and coverage of protect and indemnity liability of ship-owners and ship operators, as well as the explanation of coverage details.
- 5. To express the articles of ITC and the comparison with AIHC.
- 6. Policy coverage on Institute Cargo Insurance and supplemented by case study.

If time allowed, will also deal with Freight Forwarders Liability Insurance.

Fall term: item 1-4, Spring term: item 5-6 term

Instructions:

- Teachers should fill out this form before the semester begins. After it has been verified by the curriculum committee, the
 original should be given to the office of curriculum planning and a copy to the head of the department to which the course
 belongs. In addition, the teacher should explain this syllabus to students at the beginning of a semester.
- 2. This form was approved by the curriculum committee on April 23, 2002.



<u>Christina Wang</u> signature of the teacher

Christina Wang signature of the convener of the curriculum committee



